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Referat 

1) Godkendelse af dagsorden

Dagsorden blev godkendt uden bemærkninger.

2) Præsentation af SAMFs nye prodekan for uddannelse - Signe

Allerup Vangkilde

SAMFs nye prodekan for uddannelse Signe Allerup Vangkilde

(SAV) præsenterede sig for AR og vil fremover løbende deltage i



 

SIDE 2 AF 6 møderne, når relevant. SAVs fokus er her i opstarten at få etableret 

en god relation og kommunikation med studerende, 

Studielederforum på SAMF, fagmiljøerne og øvrige fora og lign på 

hele KU. Derudover er Kandidatreformen en af de store opgaver 

både pt. og de næste år. 

 

SAV blev herefter adspurgt om en række aktuelle tematikker - bl.a.: 

 

Kandidatreform – perspektiver, fordele og ulemper: 

- Der er allerede lagt et stort arbejde fra de enkelte institutters side 

i at skitsere mulige uddannelser, og der bliver i øjeblikket på 

tværs af SAMF (og KU) arbejdet på at skabe samarbejder med 

virksomheder/myndigheder mv.  

- Herunder hvordan der bygges bedst mulig bro mellem den 

aktuelle situation hvor flere studerende kombinerer uddannelse 

og studenterjob versus den kommende Erhvervskandidat (EKA), 

hvor uddannelse og erhvervstilknytning, skal spille sammen på 

nye måder. 

- Der er nedsat et udvalg med repræsentanter på tværs af KU, der 

udvikler forskellige scenarier/modeller for, hvordan særligt 

EKA-uddannelsernes form kunne være. SAMFs repræsentant i 

dette er studieleder fra Statskundskab, Lars Tønder Dette arbejde 

finder sted frem til august/sept., hvor der skal meldes tilbage til 

KU Uddannelsesledelse (KUUL) og prorektor for uddannelse 

Kristian Lauta. 

 

Studiestart 

- De senere år har der været en større ensretning på SAMF af visse 

elementer af studiestarten (fx ansættelse af tutorkoordinatorer, 

inklusionsfokus, central understøttelse). Der vil fortsat blive 

arbejdet med dette, men SAV forestiller sig ikke, at der skal være 

den samme, generiske studiestart for alle.   

 

AI og fakultets rolle ift. uddannelse og undervisning 

- Der er udpeget en AI-koordinator på tværs af SAMF både ift 

forskning og uddannelse (professor i antropologi/SODAS 

Morten Axel Pedersen). På de enkelte uddannelser bliver der i 

øjeblikket arbejdet med AIs rolle ift. læringsmål, studieordninger 

mv., men det er tydeligt, at det er et arbejde, som skal foregå 

løbende.  

 

Prodekan for forskning Mads Meier Jæger var forhindret og 

deltager og præsenteres på næste møde i Akademisk Råd. 



 

SIDE 3 AF 6  

3) Drøftelse – Rolle, ambitioner og forventninger til SAMFs nye 

Akademiske Råd  

 

Ift. struktur blev følgende besluttet: 

- Mødefrekvens på seks gange om året fastholdes (tre per 

semester) 

- Tidsrum på 2.5 time fastholdes i mødeindkaldelser. I det 

mødeforberedende udvalg besluttes det, om mødet potentielt kan 

forkortes afhængig af emner på dagsorden  

- Korte referater tilstræbes. I udgangspunktet vil der blive refereret 

med AR som afsender. Dog med mulighed for, at medlemmer 

kan bede om at navn/input specifikt føres til referat. 

- Ved særligt studenter-specifikke input vil ’de studerende’ fremgå 

som afsender.  

 

Referater på dansk og engelsk: 

AR diskuterede muligheder for, at referater fremover udkommer på 

både dansk og engelsk: 

 

- I øjeblikket er dagsorden/referater på dansk, hvilket skaber en 

sprogbarriere for SAMFs internationale forskere.  

- Ift. at versionere til engelsk: Administrationsreformen har 

medført færre administrative ressourcer i Stab og på Institutter. 

Derudover er det pt. uklart i hvilket omgang Copilot o.lign. 

kan/må bruges til at oversætte.  

- AR påpegede, at medlemmer ikke har ressourcer til enkeltvis at 

oversætte referater, inden de deles med kolleger på institutterne, 

samt at det vil være spild af repræsentanternes tid, hvis de skal 

gøre det hver især. AR understregede, at det er en administrativ 

opgave. ARs anbefaling er således, at referater er på både 

dansk/engelsk. 

- AR påpegede desuden, at det er uheldigt for signalværdi og 

ambitioner om at være et internationalt universitet/miljø, hvis 

referater kun er på dansk. 

- Dagsorden vil fremover være på både dansk/engelsk, men 

referater vil fortsat være på dansk pga. administrative ressourcer 

og aktuel uklarhed om brug af digitale værktøjer til referater og 

lign. 

- Det undersøges til næste gang, hvilke digitale værktøjer, der 

kan/må bruges, og om opgaven potentielt skal pålægges de 

enkelte institutter med afsæt i den arbejdsfordeling, der er 

besluttet ifm. Administrationsreformen. 



 

SIDE 4 AF 6  

Inddragelse og vidensdeling 

Fra ledelsens side er der en ambition om at blive endnu bedre til at 

inddrage bredt på SAMF. I forlængelse blev det ift. 

inddragelse/videndeling med AR diskuteret, hvor færdigt materiale, 

der er under udvikling, skal være før det kan være del af en drøftelse.  

 

AR gav udtryk for at de gerne vil inddrages tidligt i processer. At de 

værdsætter at blive hørt, hvor det ikke er signalhøringsproces – og 

derfor gerne modtager work in progress-materiale med mulighed for 

at blive hørt. 

  

AR gav i forlængelse udtryk for, at dagsorden med fordel kan 

deklarere tydeligt, hvad der skal drøftes og gives input til – og 

hvilken fase i processen det befinder sig i.  

 

Ledelses-strenge  

AR drøftede desuden muligheder, fordele og ulemper mht. at binde 

ledelses-strengene bedre sammen på tværs af råd og nævn. 

Eksempelvis fordelene ved at medlemmer af AR og 

Viceinstitutledere for forskning (VILF) også er medlem af de lokale 

Faculty Boards. Samt mulighederne for at binde strengene bedre 

sammen med Senatet og VIP-rådet. 

 

4) Drøftelse - SAMFs Målplan – 2026-2029  

 

SAMFs målplan er i øjeblikket under udvikling. På mødet blev der 

præsenteret et første udkast (work in progress-udgave) samt 

procesplan. 

 

Materialet blev efterfølgende fremsendt særskilt, så ARs medlemmer 

har mulighed for at inddrage og få input lokalt på institutter. 

 

Det fremsendte materiale indeholdt det præsenterede 1. udkast til 

målplan, samt en opsamling med ARs input. 

 

Jf. fremsendte materiale. Deadline for input er d. 22. april kl. 08. 

 

5) Status på faste punkter  

 

SAMF til Søndre – Processen med at flytte fra SAMF til Søndre 

Campus ser ud til at trække ud ift. tidligere udmeldte datoer. Bl.a. 



 

SIDE 5 AF 6 pga. udfordringer med skimmelsvamp på Søndre Campus. KU BYG 

fremsender efter sommerferien en opdateret procesplan.  

 

Administrationsreform - Reformen trådte i kraft 1. marts. Re-

organiseringen kræver tilvænning på tværs af KU. Det undersøges i 

øjeblikket, hvad der er del af en naturlig implementerings- og 

tilvænningsproces, og hvad der er fejl/mangler. Der opfordres til at 

kontakte lokale partnere, institutledere og/eller administrative chefer 

ved eventuelle fejl og forbedringspunkter, så større udfordringer kan 

adresseres. 

 

Kandidatreformen – ingen nyheder udover pointer fra pkt. 1. 

 

Senatet – Orientering ved Christian Borch. 

I senatet blev der diskuteret to centrale temaer:   

 

o Refleksions og stillerum - Der blev diskuteret og godkendt et 

Kommisorium for en arbejdsgruppe, der skal kortlægge og 

undersøge brug af refleksions- og stillerum på KU. 

 

o Diskussion af Akademisk frihed – ift. både undervisning og 

forskning. Rektoratet samler op på diskussionen og 

planlægger en videre proces. AR overvejer at invitere Kirsten 

Busch Nielsen til et kommende AR-møde til drøftelse af 

dette tema. 

 

6) Meddelelser  

a. Nyt fra de studerende 

Der er ikke noget nyt – dog et fortsat ønske om en god proces 

for inddragelse og samarbejde ifm. flytning. Det besluttes at 

afholde et opfølgende statusmøde, hvilket aftales bilateralt. 

b. Nyt fra ph.d.-området 

Det blev påpeget, at ph.d’er og postdocs også skal inddrages og 

medtænkes ifm. flytning. Derudover planlægges en generel 

behovsafdækning hos SAMFs forskellige ph.d.-grupper mhp. 

de kommende AR-møder. 

c. Tildelte ph.d.-grader siden sidst 

Bilag 6.c.: Tildelte ph.d.-grader i perioden 1. jan. -1. marts 

2025 

De tre tildelte ph.d.-grader blev lykønsket.  

 

 



 

SIDE 6 AF 6 7) Proces vedr. udpegning af TAP-repræsentanter  

På grund af reorganisering mv. ifm. Administrationsreformen er der 

i øjeblikket kun ét TAP-medlem. Reorganseringen har givet 

anledning til at overveje, om forretningsordenen for Akademisk Råd 

på SAMF potentielt skal justeres, så antallet af TAP-repræsentanter 

ændres fra tre til to.   

AR udtrykte opbakning til at foretage denne justering. Frem mod 

næste AR-møde udpeges en TAP-repræsentant mere.  

 

8) Evt.  

 

Emner til kommende møder. Der er tidligere blevet udviklet en 

idéliste med emner til kommende AR-møder. Listen genbesøges ved 

kommende møde i Mødeforberedende udvalg og fremlægges, hvis 

den stadig er aktuel. Alternativt udvikles en ny liste på et af de 

kommende AR-møder.  

 

 


